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Mødedato: 6. oktober 2023 kl. 12.00-14.15 (inkl. kort pause)  

Mødested: Emdrup A317, Aarhus 1483-516 0g zoom  
Mødeemne: Uddannelsesnævnsmøde på kandidatuddannelsen i pædagogisk 

psykologi 

 

Deltagere: 

VIP: Simon Nørby, Louise Bøttcher (UN-forperson og SN-repræsentant), Kari 

Kragh Blume Dahl, Andreas Lieberoth, Anne Morin.  

Studerende: Rasmus Friis Henningsen, Marie Halkjær Nør (UN-næstforperson), 

Tilforordnede: Charlotte Mathiassen (afdelingsleder), Dan Fog Enevoldsen 

(AAU), og Lykke Kjerrumgaard Schelde (Arts Studier, ref.) 

Gæster: Maja Sloth Thuborg ved pkt. 2.1, Emma Martinussen, Victor Schou-

Schmidt, Charlotte Bonde Persson, Johanna Sonne Sørensen, Kasper Riedel Holm. 

 

Afbud: Christian Nygaard Danielsen, Morten Jacobsen (VEST), Benjamin Andreas 

Koch Nielsen (SN-repræsentant) 

Dagsorden 

1. Velkommen til gæster ved dagens møde (5 minutter) 

2. Godkendelse af dagsorden og spørgsmål til referat (2 minutter) 

2.1 UN godkender dagsordenen til dagens møde. 

2.2 Spørgsmål til godkendt referat fra 15. september 

3. Beslutningspunkter (45 minutter) 

3.1 Godkendelse og indstilling af nye studieordninger (beslutningspunkt, 

45 min) 

4. Drøftelses- og orienteringspunkter (40 minutter) 

4.1 Valg (orienterings- og drøftelsespunkt, 10 minutter) 

4.2 Specialeevaluering (drøftelsespunkt, 30 minutter) 

5. Forslag til kommende møder (5 minutter) 

5.1 Forslag til kommende UN-møder 

5.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

6. Meddelelser (20 minutter) 

6.1 Nyt fra afdelingsleder 

6.2 Nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

6.3 Nyt fra de studerende 

6.4 Nyt fra VEST 

6.5 Nyt fra Arts studier 

7. Eventuelt (5 minutter) 
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1. Velkommen til gæster ved dagens møde (5 minutter) 

Ved dagens møde deltager uddannelsesnævnsinteresserede studerende. Derfor vil der 

være en kort præsentationsramme. Det vil desuden være en rammesætning af UN-

møderne ved UN-forpersonskabet. 

 
2. Godkendelse af dagsorden og spørgsmål til referat (2 minutter) 

2.1 UN godkender dagsordenen til dagens møde. 

UN gennemgik dagsordenen og der var ikke supplerende punkter til dagens møde.  

 

Beslutning: 

UN godkendte dagsordenen til dagens møde. 

 

2.2 Spørgsmål til godkendt referat fra 15. september 

Der var ikke spørgsmål til det godkendte referat. 
 

3. Beslutningspunkter (45 minutter) 

3.1 Godkendelse og indstilling af nye studieordninger (beslutningspunkt, 45 min)  

UN-forpersonen præsenterede kort baggrunden for og formålet med 

specialiseringslinjen i PPR. Den administrative tovholder deltog på mødet og 

noterede de specifikke pointer i drøftelsen forud for godkendelse og indstilling. 

 

Der var anerkendelse til arbejdsgruppens indsats med at få beskrevet 

specialiseringslinjen. 

 

UN drøftede det fremsendte materiale og havde følgende input til det videre 

arbejde: 

- Italesættelses af kompetenceprofilens kvalifikationer, som de studerende 

vurderede med, kan fordel genbesøges 

- Undervisere vurderede at det indledende afsnit specifikt for 

specialiseringslinjen kan gennemskrives og skabe bedre forståelse af 

specialiseringslinjen 

- Overvej om ”assessment” skal fremskrives yderligere 

- Opmærksomhed på integration af de studerende på specialiseringslinjen i 

det store studiemiljø – både faglige og socialt 

- Overvej anvendelse af ”tværprofessionelt” og ”tværfagligt” 

 

Dernæst gik UN til godkendelse af indstilling af specialiseringslinjen i PPR til 

studienævnets behandling.  

 

Beslutning: 

Studieordningen for specialiseringslinjen i PPR kunne ikke godkendes til 

indstilling og der ønskes et gennemsyn af den reviderede version.  
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Næste skridt: 

UN modtager materialet i høring samtidig med at det reviderede materiale 

fremsendes til SN. 
 

4. Drøftelses- og orienteringspunkter (40 minutter) 

4.1 Valg (orienterings- og drøftelsespunkt, 10 minutter)  

Der er opmærksomhed på, at institutledelsen har besluttet at nævnets medlemsantal 

forandres fra 5 til 3. Dvs. at nævnet i kommende valgperiode vil have 3 medlemmer på 

studentersides og 3 medlemmer på undervisersiden. 

 

Der er stor interesse for at UN blandt de nye studerende og 5 interesserede studerende 

deltog i dagens møde for at få indblik i UNs virke.  

 

UN-næstforpersonen fortalte at der i dagene efter mødet vil blive oprette en liste i e-

vote og at det var forventeligt at kandidatlisten var på plads inden deadline. I alt er 7 

interesseret og med det nye medlemstal vil 3 bliver medlemmer og resten suppleanter. 

UN-næstforpersonen orienterede om, at der er 6 studerende på campus Aarhus og 1 på 

campus Emdrup. 

 

UN-forpersonen orienterede om, at listen blandt undervisere var på plads og følgende 

genopstiller (vilkårlig rækkefølge):  

Simon Nørby (Emdrup) 

Louise Bøttcher (Emdrup) 

Kari Kragh Blume Dahl (Aarhus) 

Anne Morin (Emdrup, ønsker at være suppleant) 

 

UN-forpersonen opfordrerede de nuværende studentermedlemmer til at fortsætte som 

observatører, hvis de har mulighed herfor, da det er meget værdifuldt for 

nævnsarbejdet og de nye valgte studentermedlemmer.  

 

4.2 Specialeevaluering (drøftelsespunkt, 30 minutter)  

UN-forpersonen præsenterede punktet for nævnet og gav ordet frit. UN-forpersonen 

opfordrede de tilstedeværende til at komme med betragtninger som afslutningsvist 

kunne opsummere med henblik på at vurdere om drøftelsen gav punkter til opfølgning 

på UN. 

 

De tilstedeværende studerende som netop nu følger de specialeforberedende 

elementer på 3. semester italesatte, at det ud fra evalueringerne kan ses som vigtigt at 

italesætte at vejledere kan varetage vejledning uanset videnskabsteoretisk ståsted, da 

de jo har kendskab til selve specialeprocessen. Dette gjorde Lone Svinth meget ud af at 

fortælle på det specialeforberedende oplæg for de studerende på 3. semester.  

De studerende havde i evalueringen også adresseret trængselsproblematikken på 3. 

semester, hvilket også er et opmærksomhedspunkt fra fagmiljøet. De tilstedeværende 

studerende på 3. semester vurderede at det var uproblematisk at forholde sig til 

specialeemne, mens der i de kvalitative kommentarer var mere delte meninger herom. 
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De tilstedeværende studerende vurderede umiddelbart, at det giver mulighed for at 

have en strategisk opmærksomhed på emnevalg på modul 4, hvis man er interesseret i 

at forfølge et emne i de to opgaver. De tilstedeværende undervisere er spændte på, 

hvordan 3. semester på 2023-studieordningen vil blive oplevet ovenpå et eksamensfrit 

andet semester. 

 

Dernæst drøftede UN kort den afprøvede tese om, at grupper har en højere 

afleveringsprocent end studerende der skriver individuelt. Dette er korrekt i date, men 

de tilstedeværende undervisere adresserede også, at der ofte ligger personlige årsager 

bag et eller to brugte eksamensforsøg, samt et hensyn til en eventuel gruppe om ikke at 

indtræde i et samarbejde, hvis der er tvivl om egen indsats gennem hele processen.    

 

Det næste nedslag i materialet var tildeling af og samarbejde med specialevejleder. Der 

var enkelt elementer som vakt undring, men generelt synes der at være en god 

tilfredshed med vejledere. Det blev italesat, at Aarhusbaseret studerende ofte har en 

Emdrupbaseret vejleder og at dette var baggrund for en drøftelse af, hvordan god 

online vejledning kan finde sted. Underviserne vurderede at det vil være godt med en 

drøftelse på afdelingen rammesat med spørgsmålet om ”hvad er den gode online 

vejledning?”. 

 

Af materialet fremgik det, at der var forskellige oplevelser af vejledningen blandt de 

studerende. Dette affødte en drøftelse om den vigtige forventningsafstemning mellem 

specialestuderende og vejleder. Der blev på mødet præsenteret forskellige erfaringer, 

og det blev foreslået at have en erfaringsudveksling blandt specialevejledere på 

afdelingsniveau. I denne forbindelse blev vejledningsplanen nævnt. Der var forskellig 

anvendelse heraf både blandt specialestuderende og vejledere. Det var vigtigt for de 

tilstedeværende undervisere at italesætte, at specialevejledningen er personafhængig 

inden for de fastsatte rammer. Der var en kort drøftelse af om der skulle skabes en 

minimumsramme for vejledning, men udfaldet blev, at det var mere væsentligt at sikre 

en god indledende forventningsafstemning mellem specialestuderende og vejleder. 

Dette vil også kunne understøtte de tre vigtigste elementer angivet af de studerende i 

specialeprocessen; engagement i emnet, skabt en god struktur og en god vejleder.  

 

Forslag til punkter i forlængelse af specialeevalueringsdrøftelserne: 

- Erfaringsudveksling vedr. den indledende forventningsafstemning  

o hvem tager kontakt?  

o hvem har ansvaret med at skrive opgave? 

o  hvem tager de sidste valg i med tekst i opgaven? 

- Vejledningsplanen ses ikke nødvendigvis som et værktøj af de studerende, 

men som et formalia-dokument. UN har dagsordenssat en drøftelse af 

vejledningsplanen senere på efteråret. Her er fokusset på, hvor 

vejledningsplanerne kan gøres til et aktiv i specialeprocessen fremfor primært 

at blive anskuet som formalia.  

 

Elementer til opsummeringen: 
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• Tage drøftelsen vedr. forventningsafstemningen i afdelingen og overvej hvad 

vejledere lægger op til, det vil også være vigtigt at tale om kravene. 

 

Afsluttende gav UN mandat til at UN-forpersonen udarbejder opsummeringen og 

fremsender denne til SN. UNs medlemmer vurderede at de blot gerne vil modtage 

opsummeringen til orientering ved kommende nævnsmøde.  

 

Næste skridt: 

Drøftelserne opsummeres i medsendte skabelon som UN-forpersonen videresender til 

studienævnsmødet i oktober.  

 

5. Forslag til kommende møder (5 minutter) 

5.1 Forslag til kommende UN-møder 

 

Forslag til punkter til UN-møde november 2023  

 

Møde  Punkter Punktejer 

13. november Vejledningsplan – hvordan udmønter vi det? 

(Sagsfremstilling skal udarbejdes) 

Trivselskoordinator gæster nævnet 

Mødeplan for UN F24 

Afdelingsleder & 

UN-forpersonskab 

 

UN-sekretær 

6. december Høre de studerendes refleksioner ind i deres fag – 

hvad er pædagogisk psykologi set fra årgangene 

2021-2024  

Afdelingsleder  

Januar 2024 Drøftelse af undervisningsevalueringer E23 

Konstituering af det nye UN 

 

Februar 2024   

Marts 2024 Retningslinjer for optag herunder vejledninger 

(drøftelsespunkt) Det er særligt vigtigt med de 

studerendes input, da der ønskes en kvalificering af 

materialet på nettet.  

Udlandsophold og mulighederne for godkendelse af 

fag ved andre universiteter. Der skal gerne inviteres 

studerende til dette punkt som har været ude på 

deres 3. semester i E2023 

Afdelingsleder 

 

 

 

Afdelingsleder 

Emnebank  

UN Drøftelse af, hvordan projektet omkring digitalt 

curriculum kan være med til at udvikle formater i 

undervisningen. 

 

Specialevejledning og forventninger    

ChatGPT – inviterer forskerkolleger der holder 

oplæg og efterfølgende drøftelse. Afdelingsseminar? 

 

Alumneforening på pædagogisk psykologi Afdelingsleder og 

Marie Nør 

Studerende med særlige udfordringer 

(temadrøftelse) 

Afdelingsleder og 

UN-forperson 
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Afventer 

beslutninger 

truffet uden 

for UN 

Evalueringspraksis og obligatoriske UN-spørgsmål, 

afventer ny evalueringspraksis - E23 

 

Reformkommissionens udspil og en politisk 

beslutning 

 

 

5.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

• Meddelelsespunkt fra pæd. psyk. ved næste studienævnsmøde: 

Vedligeholdelse af teknik i lokalerne og information til underviserne ved 

nedbrud. Der er forslag om at skabe en kommunikationslinje fra Arts IT til 

UVA/EKA der kan informere undervisere.  

 

6. Meddelelser (20 minutter) 

6.1 Nyt fra afdelingsleder 

Der arbejdes intenst og grundigt med at komme i mål med udmøntningen af den nye 

studieordnings modul 2. I ser resultaterne når nævnet skal drøfte 

undervisningsplanen i december. Det tegner virkelig meget godt. 

 

Årets dimissioner er afholdt og det har været festlige festligholdelser på begge 

campusser.  

 

Efter pressemeddelelsen om den kommende specialiseringslinje i PPR har 

afdelingsleder modtaget mange henvendelser.  

 

Afdelingens masteruddannelse i MA i trivsels- og ressourcepsykologi er i god gænge og 

har lige ansøgt om en titelændring på den engelske titel. Der forventes svar på denne 

ansøgning omkring 1. december.  

 

Afslutningsvist orienterede afdelingsleder om, at der arbejdes henimod en 

sammenlægning på afdelingsniveau med pædagogisk antropologi. Det er 

forventningen at, der vil opstå nye faglige synergier.  

 
6.2 Nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

LB vandt Bevica Fellowship – pitch handler om studerende på videregående 

uddannelser. Se mere her: https://www.bevicascholarship.dk/    

 

Ved det seneste studienævnsmøde, havde der været en række vigtige punkter på. UN-

forpersonen udfoldede punkter, men her er de opsummeret.  

- Besøg af den nye uddannelseschef Jesper Qvistgaard, og de 

Emdrupstuderende efterlyste forankringen af studievejledning i Emdrup 

- Evaluering af studiestart, hvor særligt festen om fredagen i Aarhus havde 

skabt nogle uheldige forhold, som der skal tages højde for næste år. 

- Orientering om nye medlemstal i nævn 

- Diversitetsdrøftelse 

- Godkende at nye Summer University udbud 

https://www.bevicascholarship.dk/
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- Valg af studerende til Uddannelsesforum Arts, hvor Benjamin Andreas Koch 

Nielsen blev ny suppleant 

- Undervisningsevalueringer fra det seneste akademiske år blev behandlet 

- Studiegrupper og erfaringer hermed blev udvekslet 

- Studerende på valgfagene havde oplevet, at valgfagene var om end meget 

forankret i et kernefagligt pensum, hvilket er problematisk når DPU’s valgfag 

er tværfaglige. Studieleder har adresseret dette overfor afdelingsledere og der 

vil være yderligere opmærksomhed på dette ved godkendelse af valgfagene 

fremadrettet.  

  

Find referatet her 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienae

vn/dpu/  

 
6.3 Nyt fra de studerende 

Studerende havde kontaktet UN-næstforpersonen med orientering om, at 

lokalestørrelserne i passede til antal studerende. Afdelingsleder takkede for 

orienteringen og fortalte at der burde være styr på lokalesituationen.  

Der var ønske om at modtage afdelingslederens input til drejebogen vedr. 

studiestarten, da tutorer og tidligere tutorer var i færd med at samle deres viden for de 

seneste to studiestarter. Afdelingsleder havde frembragt drøftelse på et 

institutledelsesmøde som aftalt, og havde her modtaget orientering om, at der findes 

en DPU-drejebog til studiestarten og at supplerende materiale forefindes på 

hjemmesiden. Afdelingsleder kontakter Benjamin Andreas Koch Nielsen, der er 

tovholder på pæd. psyk.-drejebogen.   

 
6.4 Nyt fra VEST 

Mentorordning for erhvervserfarne studerende 

Studievejledningen har netop opstartet et mentortilbud for nye kandidatstuderende, 

som har +2 års erhvervserfaring. 1. semesterstuderende er blevet matchet i par eller 

grupper med studerende på 3. semester, som ligeledes har erfaring fra 

arbejdsmarkedet inden påbegyndt kandidatuddannelsen. Målet med 

mentorordningen er, at de studerende kan sparre med hinanden om overgangen fra 

arbejds- til studieliv, kulturen på DPU og det at få familie- og studieliv til at fungere i 

sammenhæng. 13 studerende fra 1. semester har meldt sig som mentees, mens 8 

studerende fra 3. semester har meldt sig som mentorer.  

 
6.5 Nyt fra Arts studier 

I kan finde nyhedsbreve fra Arts studier på underviserportalen. 

 

Oktobers nyhedsbrev indeholder følgende 

 

Orienteringer: 

• Danmarks studieundersøgelse 2023 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/dpu/
https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/dpu/
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/
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• God afvikling og evaluering af studievelkomsten 2023 

• Trivselskoordinator igen ansat indtil udgangen af 2024 

• Valgfag for foråret 2024 kan nu ses i kursuskataloget 

• Handleplaner fra årlig status 2023 er nu godkendt 

• Studiestartsprøverne 2023 er veloverståede 

• Afleveringsprocent for specialer med frist d. 15. september 

• Studiepraktik og lokaler i uge 43 

• Nyheder om Power BI på uddannelsesområdet for ansatte på AU 

Vigtige deadlines: 

• Indmeldelse af Internationaliseringsvalgfag på IKK og IKS 

• Skemaer og eksamensplaner for foråret/sommeren 2024 er sendt til 

gennemsyn 

 

7. Eventuelt (5 minutter) 

Intet. 

 

Mødet blev afsluttet kl. 14.30. 


